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MARTIN ZVĚŘINA

P an guvernér národní ban-
ky promine, ale použije-
me jej jako příkladu med-

věda porcovaného ve chvíli,
kdy běhá vesele po lese.
Na spekulace o možném neu-

dělení prověrky pro nejvyšší
stupeň utajení guvernérovi ná-
rodní banky reagoval například
guvernér banky bývalý, Jiří Rus-
nok, či čerstvý prezident repub-
liky Petr Pavel. Ano, dotyční
byli na Michlovu (ne)prověrku
tázáni, nikdo je však nenutil
k okamžitému „porcování“, a to
ani v kondicionálu.
Nepřímo o tomhle problému

vypovídá čerstvý průzkum ve-
řejného mínění, dle kterého si
35 procent dotázaných myslí,
že prezident Pavel je příliš ak-
tivní. Ono je to trochu nespra-
vedlivé, jak je možné být příliš
aktivní? Respondenti zjevně na-
ráželi na metodu jasných a jed-
noduchých soudů u složitých
případů – viz trivializace důcho-
dové reformy, jakou předvedl
Petr Pavel.
Exguvernér, jako ostatní poli-

tici, též rád působí autoritativně
a rozhodně, budí to dojem kom-
petentnosti a informovanosti.
Občas to ale nevyjde a jeden vy-
padá jako iniciativní hňup.
Ale chtěj-

te dnes po
politicích,
aby širokou
veřejnost za-
ujali posto-
jem: o tom
nic nevím.

Bělorusko zvolna
mizí z map

Minsk už jen stěží může vzdorovat
integraci do společného
„superstátu“ s Ruskem. Válka
Moskvy proti Ukrajině tento proces
urychlila, píše spolupracovník LN
v Rusku Jiří Just. strana 6

Hrdina z Pravého
sektoru
Legendární velitel Da Vinci padl.
Příběh i pohřeb Dmytra Kocjubajla
vypovídá o tom, jak se na válčící
Ukrajině mění vnímání
nekonformních bojovníků. Pro
Rusko to byl venkovský nacista, pro
Ukrajinu ale nakonec nejlepší
z nejlepších. strana 9

Vondráček a Trojan
se dělí o cenu
Ceny divadelní kritiky za rok 2022 se
udělovaly v sobotu v Dejvickém
divadle, které si také odneslo nejvíc
vavřínů. strana 7

DOTOVANÉ HYPOTÉKY
Vyplatí se zájemcům o byt nové nabídky developerů?
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MARTIN SHABU

PRAHA Minulý týden upozornily
LN na nedostatečnou kapacitu
vládní letky, kvůli které musel
premiér Petr Fiala letět za šejky
do Spojených arabských emirátů
civilními aerolinkami.
Redakce nyní zjistila, že by se

ústavní činitelé mohli v budouc-
nu přepravovat dvojicí nových
tryskáčů. Česko o to požádalo
Spojené státy v rámci speciální-

ho programu vojenské spoluprá-
ce zvaného Foreign Military Sale
(FMS).
„Jsme v rané fázi jednání s čes-

kýmministerstvem obrany o busi-
ness jetech. Je ale příliš brzy na
to, abychom diskutovali o kon-
krétních letadlech, systémech
nebo cenách, protože v současné
době spolupracujeme s našimi
českými partnery na stanovení je-
jich požadavků a potenciálním ře-
šení z USA,“ sdělil LN Griffin

Rozell, tiskový mluvčí americké
ambasády v Praze.
Nedostatek leteckých kapacit

pro přepravu prezidenta, premié-
ra a dalších politiků pramení z po-
stupného vyřazování starších
strojů.
Armáda a její 24. základna do-

pravního letectva, která se stará
o vládní letku, poslala v minu-
lých letech do leteckého „důcho-
du“ dvojici letounů Jakovlev
Jak-40 pro 26 pasažérů a Bom-

bardier CL-601 (Challenger) pro
17 lidí. Právě za ně se hledá ná-
hrada.

Dva menší stroje
Tlak na vládní letouny vzroste
i kvůli nástupu nového prezidenta
Petra Pavla do úřadu. Ten už avi-
zoval, že proti svému předchůdci
Miloši Zemanovi chce být v za-
hraniční politice a cestách po svě-
tě aktivnější. I to v současnosti po-
litici zmiňují jako důvod, proč

očekávají napjatý harmonogram
využití vládní letky.
Ministerstvo obrany nechtělo

jednání s Američany komentovat.
Mluvčí resortu však LN potvrdi-
la, že chce obrana pořídit dva
menší stroje. „241. letka z 24. zá-
kladny dopravního letectva bude
rozšířena o letouny kategorie
‚business jet‘,“ napsala LN Simo-
na Cigánková z tiskového odboru
ministerstva obrany.
Pokračování na straně 2

DOMINIK STEIN

PRAHA Jeho jmenování bylo prv-
ním krokem nového prezidenta
v úřadu. Petr Hladík (KDU-ČSL)
se po několika měsících v nucené
funkci náměstka ujal postu minist-
ra životního prostředí. V rozhovo-
ru pro LN popisuje, jaké budou
jeho priority.
„Chceme rozšířit program

Nová zelená úsporám light i na by-
tové domy. Zde bych chtěl apelo-
vat na české domácnosti, že nyní

je několikaletý prostor pro to, aby
se provedlo zateplení, vyměnila
okna, změnil způsob vytápění. Do
budoucna energie opět mohou být
dražší. Česko má potenciál snížit
až 50 procent spotřeby energií,“
tvrdí nový šéf resortu.
Podle něj by na některé dotační

programyměli dosáhnout praktic-
ky všichni. Pro ministra bude klí-
čové rozšíření i na bytové a rodin-
né domy.
„Chceme přijít s novým řeše-

ním kombinace dotace a půjčky,

zejména co se starých domů týče.
Říkáme tomu Oprav dům po ba-
bičce. Program bude určen pro
mladé rodiny, které dům po ba-
bičce zdědí nebo zakoupí.V ČR
jsou desítky tisíc nemovitostí, kte-
ré jsou prázdné. Hlavním parame-
trem bude uvedení do nějakého
tepelného a spotřebního standar-
du, zároveň Státní fond životního
prostředí České republiky poskyt-
ne půjčku na rekonstrukci,“ řekl
Hladík.
ROZHOVOR čtěte na straně 3
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NABÍDKA ZBOŽÍ PLATÍ OD PONDĚLÍ 13. 3. DO 19. 3. 2023
NEBO DO VYPRODÁNÍ ZÁSOB.

DRTÍME CENYDRTÍME CENY
NAMINIMUMNAMINIMUM!!

Střet u muzea. Účastníci demonstrace Česko proti bídě chtěli v sobotu sundat ukrajinskou vlajku z Národního muzea. Policie jim v tom zabránila. Více strana 2 FOTO MAFRA – A. BOHÁČOVÁ

Vládní letka se má
rozšířit o „bizjety“
Vláda vyjednává s Američany o nákupu dvou tryskáčů. Mají pomoci i s cestami do rizikových míst

Porcování
Michlů

LENKA D. JANČAROVÁ

PRAHA S růstem cen se Češi snaží
ušetřit všude, kde se dá. Podle
Asociace kadeřnických a kosme-
tických oborů ČR si lidé stále čas-
těji odpírají procedury v salonech
krásy. Většina si totiž během covi-

du zvykla pečovat o svůj zevněj-
šek doma.
„Tržby máme nižší asi o 30 pro-

cent. Zákazníci už nechodí tak čas-
to, dobu mezi jednotlivými návště-
vami stále více prodlužují. Vypadá
to, že si během covidu zvykli a stří-
hají si vlasy doma. Navíc jsemmu-
sela dámský střih zdražit ze 450 na
700 korun,“ řekla LN kadeřnice
Markéta, která v centru Uherského
Hradiště provozuje kadeřnický sa-
lon. Potvrzuje to také nedávný prů-
zkum Asociace kadeřnických
a kosmetických oborů ČR.
Pokračování na straně 4

inzerce

SLOUPEK LN

Hladík: Chystáme program
Oprav dům po babičce

Radši se ostříhám doma.
Češi šetří na službách


